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 Muistio  
 13.2.2025  
   

TE24 SOTE-YHDYSPINNAT -TYÖRYHMÄN KOKOUS 1/2025 

Aika to 13.2.2025 klo 13.00–15.00 
Paikka Teams-kokous 
Osallistujat Liite 1 
                      
 
 
 
 
 
1. Kokouksen avaus  

 

- Puheenjohtaja avasi kokouksen 13.00. 

Puheenjohtaja kävi läpi työryhmän työn välittömät tavoitteet ja kevään aikatau-
lutusta. Tavoitteena on sillata työn tuotoksia tuleviin rakenteisiin. Erityistarkas-
telussa on tässä kokouksessa riskiarviointi. 

Seuraavassa kokouksessa arvioidaan syvällisemmin, että miten yhteistyö yh-
dyspinnoilla toimii käytännössä uudistuksen alussa. 

 
- Työryhmän kokoonpanon muutosten toteaminen. 

  
Todettiin työryhmän muutokset. Pääsihteerinä toimii Janne Savolainen (TEM). 
Hyvinvointialueiden varaedustajaksi on nimetty Susanna Lähde (Pohde). 
 

- Edellisen kokouksen muistio, tämän kokouksen asialista.  
 
Pyydettiin jäseniä lisäämään Tiimerissä olevaan muistioon muutosehdotuksia, 
jos niitä ilmenee. 

 
 

2. Ajankohtaiset kuulumiset (puheenjohtajisto) 
 

- Työvoimaviranomaisten työn käynnistyminen / Tommi Eskonen ja Riikka Varti-
ainen 
 
Yleiskuva on, että siirtymä sujui ilman kriittisiä ongelmia. Asiakkaaksi ilmoittau-
tumisessa oli hetkellisiä haasteita. Haasteita / viiveitä oli ja on edelleen myös 
maksatusjärjestelmässä ja maksatusvelassa, jota kunnille uudistuksessa siir-
tyi. Ei kuitenkaan kriittisiä ongelmia. Monella alueella oli hieman palveluvii-
vettä, mikä johtui uudistuksesta ja toisaalta alkuvuoden vuosittaisesta asiakas-
piikistä.  
 
Huomioitavaa, että alueilla on käynnissä joitakin yt-neuvotteluita ja muutokset 
luonnollisesti mietityttävät henkilöstön keskuudessa.  
 
Asiakasmäärät kasvavat erityisesti suurissa kaupungeissa johtuen talouden 
yleisestä tilasta.  
 



 

 

Palkkatuen sidontamäärät ovat yllättäneet alueet. Palkkatuki on käytännössä 
loppunut useilla alueilla.  
 
Lausunnolla työvoimapalveluiden keventämistä koskeva lainsäädäntö. Yleis-
huomiona, että prosessin keventyminen on hyvä asia, mutta toisaalta osa 
muutoksista voi myös lisätä työtä.  
 
SOTE-yhdyspinnoilla on ollut haasteita järjestelmien käyttöoikeuksien saami-
sessa. Ainakin Pirkanmaalla on ollut käyttöoikeushaasteita.  
 
DVV tunnistekorttien saamisessa on ollut viiveitä, jos niitä ei ole ennakkoon 
haettu. Työntekijöiden vaihdoksissa kuitenkin viiveitä edelleen.  
 
TYM-sopimuksia ei vielä ole alueilla valmiina ja TYM-asiakaskriteereihin on 
kaipailtu yhteneviä linjauksia. Tässä tosin on yhteyksiä resursointiin, jota mah-
dolliset yhteiset linjaukset haastaisivat. Yleisesti ottaen todettiin, että yhtene-
vistä linjoista voidaan tulevaisuudessa keskustella.  
 
Keskustelu 
Yleiskuva on, että suuria ongelmia ei ole ollut, mutta moninaisia pienempiä 
haasteita on ollut uudistuksen alussa.  
 

- TEM:n ajankohtaisia (työllistymisen edistämisen valtakunnalliset tavoitteet, 
neuvottelukunnan asettaminen, tulevat lausuntokierrokset) / Hanna Liski-Wal-
lentowitz 

 
Todettiin, että myös TEMin rooli kokonaisuudessa on muuttunut. Alueilla on 
paras tieto käytännön asioiden toiminnasta. Tätä on uudistuksessa myös tavoi-
teltu. 
 
KEHAlta pyydettiin esitystä monialaisen työn tuesta seuraavaan kokoukseen.  

 
- STM:n ajankohtaisia / Jaana Heinonen 

 
Raportti julkaistu: Hynynen ym. (2024) Sosiaaliturvan toimivuus nuorten erilai-
sissa ja muuttuvissa elämäntilanteissa. Linkit lisättiin Teamsin keskusteluosi-
oon. 
 
Sosiaaliturvadialogit alkaneet.  
 
RRP-rahoitettu tutkimus Työkykyohjelmassa. THL ja TTL tutkimus analysoinut 
työkyvyn ja työhön osallistumisen yhteyttä. Havaintona mm. että monialaista 
yhteistyötä pitää vahvistaa työkyvyn tuessa.  

 
3. Kuntien ja hyvinvointialueiden yhteistyön tilanne 

 
- Liisa Jurmu esitteli hyvinvointialuejohdolle ja kuntajohdolle tehdyn kyselyn tuloksia. 

 
Kysely toteutettiin vuoden 2024 lopussa. Kuntien yhteistyö hyvinvointialueiden 
kanssa on moninaista alueesta riippuen. Kehitettävää on paljon. Parhaiten on 
toiminut oman yhteyshenkilön nimeäminen. Yhteistyön avoimuus ei kuitenkaan 
ole kehittynyt ja yleisesti yhteistyön perusrakenteissa on paljon työtä. Hyvin-
vointialueet arvioivat tilanteen selvästi paremmaksi kuin kunnat.  

 
Onnistumisia selitettiin selkeillä rakenteilla, tutuilla ihmisillä, yhteisillä mitta-
reilla ja sitoutumisella.   
 



 

 

- Keskustelu 
  

Todettiin, että yhdyspintatyön roolijako työllisyyden edistämisessä on vielä hie-
man auki ja vaatisi selvennystä. Tällä on historiallisia syitä. 

 
4. Yhdyspintojen riskitarkastelu 
 

Dokumentista ei tule valmista ohjekirjaa, vaan katsaus, jota alueilla voidaan 
hyödyntää ja joka tukee myös tulevia rakenteita työllisyyden edistämisen neu-
vottelukunnassa.  
 
Tommi Eskonen ja Liisa Jurmu esittelivät työtä tarkemmin. Tarkastelu löytyy 
työryhmän Tiimeristä.  
 
Keskustelu 
Pohdittiin resurssiriskiä: Resurssien osalta on tarkasteltava kokonaisuutta, eikä 
ainoastaan monialaista yhteistyötä. Taloustilanne on haastava vielä lähitulevai-
suudessakin. Kyse on priorisoinnista. Tämä tulisi olla vahvemmin esillä. Voi 
olla, että resursseja ei yksinkertaisesti ole.  
 
Todettiin, että TYMin asiakassegmenttien määrittelyssä on vielä haasteita. Vaa-
tii tarkempaa mietintää, että kuka palvelusta hyötyy.  
 
Pohdittiin, tulisiko riskitarkastelussa olla eri tasoja, kuten poliittinen taso, asia-
kas ja palvelut.  
 
Pohdittiin, että tulisiko liikennevalomallia vielä miettiä. Punainen tulee nyt aika 
myöhään.  
 
Todettiin, erityisesti käytettävyyteen toivotaan kommentteja ja palautetta Tiime-
rin kautta tai sähköpostitse.  

 
5. Muut ajankohtaiset asiat 

 
Puheenjohtaja kertoi työllisyyden edistämisen neuvottelukunnan ja sen jaosto-
jen asettamisen etenemisestä. Nimeämispyynnöt lähtevät neuvottelukunnan 
maaliskuun kokouksen jälkeen. Neuvottelukunta hyväksyy kirjallisessa kokouk-
sessa jaostojen asettamisen. Jaostot pyritään nimeämään huhtikuun loppuun 
mennessä. TEM toimisi puheenjohtajana ja STM varapuheenjohtajana. Kokoon-
pano poikkeaisi hieman nykyisestä yhdyspintatyöryhmästä.  
 

6. Tiedoksi 
 

Todettiin asialistan Tiedoksi-asiat: 
- Valtioneuvoston päätös 19.12.2024 työllisyyden edistämisen valtakunnalli-

sista tavoitteista 
- Valtioneuvoston päätös 30.1.2025: Työllisyyden edistämisen valtakunnallinen 

neuvottelukunta 
- Tulossa lausunnolle: Hallituksen esitysluonnos työnhakijan palveluprosessin 

ja työnvälityspalveluiden kehittämistä koskevaksi lainsäädännöksi (viedään 
Lausuntopalveluun) 

 



 

 

Meneillään olevat valtakunnalliset ESR+ -haut:  
 EURA 2021: Vaikeasti työllistyvien tukeminen -teeman valtakunnallinen 

hankehaku / Nationell projektansökan inom temat Stöd för personer med 
låg anställbarhet 

 EURA 2021: Uusia työmahdollisuuksia työpaikkoja kehittämällä 
 

Julkaisuja: 
 THL:n julkaisu: Ratkaisuja kestävän yhteiskunnan rakentamiseen: Väes-

tön terveys- ja hyvinvointikatsaus 2025 
 VTV:n tarkastuskertomus 1/2025: Työn ja koulutuksen ulkopuolella olevat 

nuoret – tunnistaminen, tavoittaminen ja kuntouttaminen 
 

7. Seuraavat kokoukset   
 

Seuraava kokous pidetään huhtikuun lopussa tai toukokuun alussa, jolloin yh-
dyspintajaosto on jo asetettu. Pyritään nivomaan toimintaa yhteen ja varmistaa 
jatkuvuus. 
 
Aihe: Lain mukaisten yhteistoimintamallien tilanne. 
 

8. Kokouksen päättäminen 
 

- Puheenjohtaja päätti kokouksen kello 15.00. 
 
 
  



 

 

LIITTEET 
 
Liite 1 Osallistujat 
 
Puheenjohtajisto: 

Liski-Wallentowitz, Hanna (TEM), pj 
Heinonen Jaana (STM) 
Eskonen Tommi (Tampere) 
Vartiainen Riikka (Joensuu) 

Jäsenet: 
Hohtari Saila (Satakunnan hyvinvointialue) 
Hyttinen Hanna-Maria (TEM) 
Kovanen Niina (STM) 
Laine Päivi (Satakunnan työllisyysalue) 
Leppämäki Henna (STM) 
Lähde Susanna (Pohde) 
Mansikka, Heidi (Lieto) 
Päärnilä Olli (KEHA-keskus) 
Ristimäki Antti (Kela) 
Sorvanto Jarkko (Lapinjärvi) 
Tötterman Patrik (KT) 
Vogt Ellen (Hyvil) 

Asiantuntijajäsenet: 
Lämsä Anna-Liisa (TYM-verkostot, Oulu) 
Karjalainen Jarno Karjalainen (THL) 
Saikku Peppi Saikku (THL) 
Tiainen Milja (STM) 

Sihteeristö: 
Savolainen Janne (TEM) 
Jurmu Liisa (Kuntaliitto) 
Männistö-Inkinen Vilja (STM) 
 
 

 


